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خطیب نماز جمعه تهران گفت: انرژی هسته ای 
جزو ضرورت های امروز زندگی جهان است و ما در 
ابعاد مختلفی از جمله کشاورزی، پزشکی، دارو و آب 

شیرین کردن به این صنعت نیاز داریم.
به گزارش مهر، آیت الله کاظم صدیقی در خطبه های عبادی 
سیاسی این هفته )۱۹ فروردین ماه( که در دانشگاه تهران برگزار 
شــد، با بیان اینکه روزه داری، ادامه دادن مسیر بندگان قبل از 
ماســت، گفت: اگر شرایط روزه داری را آنگونه که باید رعایت 

کنید، روزه سد و دژی در مقابل تیرهای شیطان است.
وی ادامه داد: نباید غافل باشیم که مهمان خدا هستیم و باید در 
مقابل پروردگار، گرایش و تفکراتمان را درست کنیم و رنگ خدا 
بگیریم.خطیب نماز جمعه تهران روزه را از اسرار آمیزترین مواهب 
الهی برای مؤمنان دانست و افزود: یکی از حکمت ها و آثار آن 
مسئله تقوا است. روزه فریضه ای است که بر مومنان نوشته شده 

و باید بپذیرید و پذیرفتید.
آیت الله صدیقی گفت: روزه داری مشکلاتی دارد اما بدانید که 
این ادامه مسیر بندگان قبل از شما است. امیدوارم حواسمان باشد 
که غافل نشویم که مهمان خدا هستیم و در این مهمانی مراقبه 
شرط اول است و باید در مقابل پروردگار، گرایش و تفکراتمان را 

درست کنیم و رنگ خدا بگیریم.
خطیب نماز جمعه تهران ضمن اشاره به آیاتی از سوره ی توحید 
گفت: »اهدنا الصراط المستقیم« ابعادی دارد که ممکن است 
هر ذخیره و نوری با وسوســه ی شیطان به غارت برود و شما 
گرفتار وسوسه و تردید شوید و شیطان شما را نسبت به گذشته 
دچار شک کند.وی افزود: خداوند بی نهایت است و قرب به او 
حد ندارد. آنچه در »اهدنا الصراط المستقیم« از خدا می خواهیم، 
گذر از نفسانیت و رسیدن به مقام قرب الهی و دیدن حقیقت امور 
که بالاترین درجات است. پیامبر )ص( نیز از خداوند درخواست 

داشت که علم ایشان را بیافزاید.
خطیب نماز جمعه تهران هدایت را دارای ابعاد ظاهری، تعلیمی 
و ارشادی دانست و تصریح کرد: حفظ آبروی مومن از حرمت 
خانه ی خدا نیز بالاتر اســت اما در شبکه های مجازی افرادی 

غافل با مقدسات و مومنین در می افتند.
آیــت الله صدیقی تاکید کــرد: در خصوص رعایت حجاب 
اسلامی، در روایات آمده است که وقتی روزه گرفتی باید گوشت، 
چشم، پوست، بدن و موی تو روزه باشد عده ای در ماه مبارک 
رمضان حرمت خدا را نگه نمی دارند.وی افزود: انسان فقط یک 

دوســت دارد و آن نیز خداوند است و انسان فقط یک دشمن 
دارد و آن نیز نفس اماره اســت. روزه از منزلت های مسیر سیر 

و سلوک الی الله است.
خطیب نماز جمعه تهران با اشــاره به حادثه رخ داده در حرم 
رضوی و شهادت دو طلبه، گفت: خوشا به حال این دو شهید 
عالم، جهادی و زائر علی بن موسی الرضا )ع( که در ماه مبارک 
رمضان با زبان روزه و در حالی که برای زیارت رفته بودند، خلعت 
زیبای شهادت را بر تن کردند.آیت الله صدیقی افزود: همچنین 
ایام شهادت شهید صدر، شهید آوینی و شهدایی که در این ایام 
شربت شهادت نصیبشان شده است را تکریم و تجلیل می کنیم.
وی تصریح کرد: در دیداری که مقام معظم رهبری با قاریان 
قرآن داشتند، نکاتی را در ارتباط با اهمیت ماه مبارک رمضان 
فرمودند که حائز اهمیت است. ایشان فرمودند که گستره فیض 

الهی در این ماه بی نهایت است باید همت را بلند ببریم.
تولید دانش بینان هزینه ها را کم می کند

خطیب نماز جمعه تهران با اشــاره به شعار سال که از سوی 
مقام معظم رهبری انتخاب شده است گفت: مسئله تولید چند 

سال است که مورد تاکید رهبری است، اما ایشان، امسال باب 
جدیدی را با عنوان تولید دانش بنیان آغاز کردند که توصیه ای 
حکیمانه و سازنده است و مسئولان باید توجه کافی را نسبت 

به آن اعمال کنند.
آیــت الله صدیقی افزود: تولید دانــش بینان هزینه ها را کم 
می کند و بهره وری را بالا می برد و در صحنه مبادلات جهانی 
محصولات را به جایی می رساند که کیفیت کالاها و تولیدات 
قابل عرضه به جهان باشد و مردم را نیز ترغیب می کند که از 

محصولات داخلی استفاده کنند.
وی تصریح کرد: ایشان فرمودند؛ در مسئله کشاورزی جامانده و 
عقب مانده ایم، که باید این مسئله کشاورزی را در مسئله دانش 

بنیان جدی گرفت.
خطیب نماز جمعه تهران افزود: ما پنجمین کشور در استفاده از 
آب های زیرزمینی برای مصارف کشاورزی هستیم ولی حاصلی 
را که با این همه مصرف باید برداشت کنیم به دست نمی آوریم 
و مدیریت غلط در بعضی از دوره ها در کشــورمان به گونه ای 
بوده است که گاهی مجبور می شویم سیب زمینی را از خارج 

وارد کنیم و گاهی نیز سیب زمینی و گوجه فرنگی به مرز انبوه 
می رسد و به دلیل محدودیت در نگهداری باید آن ها را اسراف 

کنیم و مصرف حیوانی شود.
آیت الله صدیقی تصریح کــرد: مقام معظم رهبری توصیه 
کردند شرکت های دانش بنیان باید حداقل دو برابر شوند اما در 
دیداری که با رئیس جمهور داشتیم ایشان تاکید داشتند میزان 
دو برابر کردن کافی نیست و باید بیش از این دانش بنیان ها را 
توسعه دهیم.وی افزود: ریاست مجلس نیز تاکید کردند با توجه 
به شرایط موجود و بودجه ای که در نظر گرفته شده است آثار 

خوبی را در این زمینه خواهیم دید.
خطیب نماز جمعه تهران در ادامه به موضوع مذاکرات وین 
اشاره کرد و گفت: در هفته های اخیر برخی از مقامات آمریکا 
گفتند که بعد از شهادت ســردار سلیمانی میزان حملات به 
نیروهای ما افزایش یافته اســت و این را یکی از موانع احیای 
برجام دانســتند در حالی که باید به آن ها گفت قبل از برجام 
متجاوزین انگلیسی در خلیج فارس دستگیر شدند و پهپاد گران 

قیمت آمریکایی مورد حمله قرار گرفت.

حملات به آمریکایی ها ادامه خواهد داشت
آیــت الله صدیقی تاکید کرد: هیچکــدام از این حملات به 
آمریکایی ها، نتیجه مسائل برجام نیست. بلکه معلول تجاوز و 
حضور نامشــروع آمریکایی ها در منطقه است و تا این حضور 
نامشروع ادامه داشته باشد، این حملات نیز از طرف مقاومت 

و مسلمانان ادامه خواهد داشت.
وی گفت: در مذاکرات برجام مقام معظم رهبری، عدم اعتماد 
به طرف غربی، اخذ تضامین و راستی آزمایی عملی را توصیه 
داشتند و اخیراً نمایندگان مجلس نیز با جمع آوری امضا، این 

موضوع را درخواست کردند.
خطیب نمــاز جمعه تهران افــزود: انرژی هســته ای جزو 
ضرورت های امروز زندگی جهان اســت و در ابعاد مختلفی از 
جمله کشاورزی، پزشکی، دارو و آب شیرین کردن، ما به این 

صنعت نیاز داریم و حق قانونی و شرعی ما است.
 مراقب باشیم در برجام مثل ابتدای کار 

کلاه سرمان نرود
آیت الله صدیقی افزود: در برجام مراقب باشیم که مثل ابتدای 
کار، کلاه سرمان نرود. امروز در موضع قدرت هستیم و دولت 
به ولایت و مردم متکی است و برنامه هایش ارتباط و وابستگی 
به برجام ندارد. امام جمعه موقت تهران تاکید کرد: دولت تلاش 
می کند رفع تحریم ها در ابعاد مختلف انجام شود و فلسفه ی 
مذاکرات نیز همین بود و در کنار آن خنثی سازی تحریم ها نیز 

در حال پیگیری است.
 به جای کوتاه آمدن در برابر دشمن

 باید مشکلات معیشتی مردم را برطرف کرد
وی تصریح کرد: به جای کوتاه آمدن در برابر دشــمن، باید 
مشکلات معیشتی مردم مثل گرانی و بیکاری و مشکلات تولید 
را با درایت و اعتماد به رهنمودهای رهبر حکیم و فرزانه انقلاب 
اسلامی و اتکا به ظرفیت های داخلی و نیروی جوانان برطرف 

کرد.
آیت الله صدیقی در پایان به موضوع آتش بس در یمن اشاره 
کرد و گفت: مسئله آتش بس در یمن از معجزات دین اسلام 
و مقاومت ملتی اســت که با دستان خالی مقاومت می کند و 
اینکه عربستان و ائتلاف حاضر به پذیرش آتش بش شود بر اثر 
حملات موثر انصارالله به عمق منابع نظامی و اقتصادی سعودی 
است. امیدواریم، ادامه این روند به پایان یافتن جنگ و تجاوز 

آمریکا با ابزار عربستان سعودی، منتهی شود.

آیت الله صدیقی در نماز جمعه تهران:

مشکلات معیشتی را با  اتکا به داخل کشور حل کنید
روایت تکان دهنده از فقر در حاشیه تبریز؛

 برخی از مردم روغن را با قاشق 
و نان را قسطی می خرند!

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: فقر در حاشیه های تبریز بیداد می کند؛ 
به طوری که امروز برخی از مردم با قاشق روغن تهیه می کنند و نان قسطی 

می خرند.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از جماران، علیرضا منادی نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: 
اغلب مشکلات اجتماعی ریشه اقتصادی دارد به عنوان مثال بر اساس گزارشات دریافتی، هنگام 

پرداخت ماهانه یارانه ها، چند روزی آمار سرقت کاهش می یابد.
منادی در آیین معارفه شــهردار تبریز افزود: اغلب مشکلات اجتماعی ریشه اقتصادی دارد 
به عنوان مثال بر اساس گزارشــات دریافتی، هنگام پرداخت ماهانه یارانه ها، چند روزی آمار 
سرقت کاهش می یابد.وی خطار به سرمایه داران و متولین توصیه کرد که در این ماه مبارک، 
سرمایه داران و اقشار مرفه تبریز به کمک مردم نیازمند بشتابند .منادی یادآور شد: تبریز خیلی عقب 

مانده وباسد دست در دست هم، عقب ماندگی های این شهر جبران شود.
مسعود پزشکیان، نماینده مردم تبریز در مجلس نیز در این آیین گفت: آثار تزکیه نفس ماه 
رمضان باید در ارتقای بهره وری و بهبود رفتار سازمانی در ادارات نمایان شود.وی ادامه داد: ماه 
رمضان باید بهانه ای برای آموزش و تزکیه در سیستم اداری باشد تا در راه خدمت به خلق خدا 
یک قدم نسبت به گذشته بهتر باشیم. پزشکیان تصریح کرد: اگر نماز و روزه و دعاهای ما در 

این ماه مبارک، تغییری در اخلاق و رفتارمان ایجاد نکند، طاعات و عبادات، موثر نبوده است.

توافق تهران و مسکو برای صادرات برخی از 
محصولات لبنی از ایران به روسیه و اتحادیه اوراسیا

ایران و روسیه توافق کردند که برخی از محصولات لبنی از ایران به روسیه و 
اتحادیه اوراسیا صادر شود.

به گزارش ایســنا، کاظم جلالی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در مسکو و علیرضا پیمان 
پاک، رئیس کل سازمان توسعه تجارت همراه با مدیران تعدادی از شرکت های لبنی و اتحادیه 
صادرکنندگان آبزیان با »سرگئی دانکورت«، رئیس سرویس فدرال نظارت بر بهداشت دامی و 
گیاهی روسیه دیدار کرد.طرفین در خصوص توسعه همکاری  در زمینه نظارت بر استانداردها در 

تولید و تجارت محصولات لبنی، آبزیان، نباتات، گوشت دام و طیور به مذاکره پرداختند.
در این دیدار علاوه بر حصول توافق در زمینه صادرات برخی از محصولات لبنی از ایران به 
روسیه و اتحادیه اوراسیا، کارگروهی برای تسهیل و تسریع در زمینه همکاری های طرفین در 

زمینه لبنیات و آبزیان ایجاد گردید.

بررسی مجدد طرح تغییر ساعت رسمی کشور
اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس، به منظور جلب نظر شورای نگهبان هفته 

آتی به رفع ایرادات طرح تغییر ساعت رسمی کشور می پردازند.
به گزارش تجارت نیوز به نقل از تســنیم، دستورکار جلسات کمیسیون اجتماعی در مجلس 
شــورای اسلامی در هفته آتی اعلام شــد که بررسی طرح تغییر ساعت رسمی کشور )اعاده 
شــده از شورای نگهبان( با دعوت از شورای  نگهبان و با حضور نمایندگان وزارت نیرو، مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی و دستگاه ها و سازمان های مرتبط در دستورکار اعضای 

کمیسیون قرار گرفته است.
بر اساس این گزارش، رسیدگی به طرح نسخ قانون تغییر ساعت رسمی کشور در دستورکار 
جلسه علنی روز )سه شنبه ۲۴ اسفندماه سال ۱۴۰۰( نمایندگان مجلس شورای اسلامی قرار 
داشــت که وکلای ملت بــا ۱۵۵ رأی موافق، ۷۰ رأی مخالــف و ۳ رأی ممتنع از مجموع 
۲۳۲ نماینده حاضر در جلسه با کلیات طرح نسخ قانون تغییر ساعت رسمی کشور موافقت کردند.
در ادامه جلســه با توجه به اینکه طرح مذکور یک شوری بود لذا بلافاصله جزئیات طرح نیز 
در جلسه علنی مورد بررسی قرار گرفت که نمایندگان با ماده واحده طرح با ۱۱۵ رأی موافق، 
۷۷ رأی مخالف و ۸ رأی ممتنع از مجموع ۲۲۰ نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند و طرح 

برای بررسی و تایید به شورای نگهبان ارسال شد.
پس از آن هادی طحان نظیف سخنگوی شورای  نگهبان در روز )یکشنبه ۲۹ اسفند ماه سال 
۱۴۰۰( طی توئیتی در صفحه شخصی خود نوشت:»طرح تغییر ساعت رسمی کشور« در شورای 
نگهبان مورد بررسی قرار گرفت و با توجه به بررسی های به عمل آمده، نسبت به برخی مفاد آن 

ابهام وجود داشت، مراتب جهت اصلاح مصوبه به مجلس اعلام خواهد شد.
در ادامه متن طرح تغییر ساعت رسمی کشور را می خوانید؛

ماده واحده: قانون تغییر ساعت رسمی کشــور مصوب ۳۱ مردادماه ۱۳۸۶ مجلس شورای 
اسلامی نسخ می گردد و ساعت رسمی کشور به قبل از این قانون برمی گردد.

متن ماده واحده نیز به شرح زیر است:قانون تغییر ساعت رسمی کشور مصوب ۱۳۸۶/۵/۳۱ 
مجلس شورای اسلامی نسخ می گردد.به هیئت وزیران اجازه داده می شود ساعت شروع به کار 
سازمان ها، ادارات و مراکز تابعه را متناسب با ماه های گرم سال نواحی مختلف کشور از اول خرداد 
تا پایان شهریورماه حداکثر یک ساعت زودتر تعیین کند. لازم به ذکر است مصوبات مجلس برای 

تبدیل شدن به قانون نیاز به تأیید شورای نگهبان و ابلاغ به دولت دارد.

افزایش بیماران سرپایی کرونا 
حضور دانش آموزان در مدارس همچنان اجباری است!

ســتاد کرونای تهران از افزایش بیماران سرپایی کرونا و احتمال آغاز موج هفتم 
کووید-۱۹ از ابتدای اردیبهشت ماه خبر داد. با این حال تصمیم دولت مبنی بر حضور 

اجباری دانش آموزان و دانشجویان در مدارس و دانشگاه به قوت خود باقی است.
به گزارش تجارت نیوز، ستاد کرونای تهران از افزایش بیماران سرپایی کرونا و احتمال آغاز موج هفتم 
کووید-۱۹ از ابتدای اردیبهشت ماه خبر داد.این در حالی است تصمیمات دولت پس از اتمام عید نوروز، 
می تواند خود عاملی بر گسترش ویروس کووید-۱۹ و آغاز پیش از موعد موج هفتم کرونا باشد.ازجمله این 
تصمیمات می توان به اجباری شدن حضور دانش آموزان و دانشجویان در مدارس و دانشگاه ها اشاره کرد.
همچنین مقرر شد ساعات ادارات به شرایط پیش از کرونا بازگردد و کارمندان از ساعت ۸:۰۰ تا ۱۶:۰۰ در 
محل کار حضور یابند.گرچه این اقدامات دولت شرایط همه گیری کرونا را عادی جلوه می دهد، اما از همین 
حالا تعداد بیماران سرپایی کرونا افزایش یافته اند. با توجه به افزایش سفرهای نوروزی انتظار هم می رفت 
که بر تعداد بیماران طی نیمه دوم فروردین اضافه شود.از سوی دیگر، با اجباری شدن بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها، به ویژه افرادی که دچار بیماری های خاص هستند، بیشتر در معرض خطر قرار می گیرند و 
سلامتی آنها با تهدید جدی مواجه می شود.حتی کارشناسان معتقدند که استفاده مداوم از ماسک در محیط 
بسته و شلوغ برای این افراد می تواند آسیب زا باشد و سیستم تنفسی آن ها را مختل کند.با این حال به 
نظر می رسد سیاست گذاران در ایران قصد دارند با یک ماسک به مبارزه با پاندمی و بیماری قرن بروند.
بررسی ها نشان می دهد گرچه تزریق واکسن تا حدودی تعداد مرگ و میر ناشی از کرونا را کاهش داد، اما 
هنوز این واکسن ها تضمینی برای ایمن سازی همیشگی نیستند. به ویژه آنکه بسیاری از دانش آموزان را 
گروه کودکان زیر ۱۲ سال تشکیل می دهند که هنوز واکسیناسیون عمومی نشده اند.به نقل از ایسنا، معاون 
درمان ستاد کرونای استان تهران ضمن تشریح وضعیت شیوع این بیماری در پایتخت،  گفت: احتمالا 
اگر قرار باشد موج هفتم به وقوع بپیوندد این زمان برای هفته اول اردیبهشت ماه پیش بینی می شود، اما 
چندان سهمگین نخواهد بود و بیشتر به شکل یک موج در افزایش موارد سرپایی خواهد بود.نادر توکلی 
درباره وضعیت کرونا در استان تهران،  گفت: موضوعی که در دهه دوم فروردین با آن مواجه شدیم افزایش 
موارد سرپایی بود و تعداد بیماران سرپایی به شدت افزایش پیدا کرده است؛ البته هنوز منجر به افزایش 
بستری نشده است. تعداد مراجعین حوزه درمان به حدود ۳۵۰۰ نفر در روز رسیده است و این در حالی 
است که پیش تر این عدد حتی به زیر ۲۰۰۰ مراجعه هم رسیده بود. اکنون تعداد کل بستری کمتر از 
۱۰۰۰ نفر است و مرگ و میر هم که به زیر ۱۰ نفر در روز رسیده بود، اکنون بین ۱۳ تا ۱۵ مورد در روز 
در نوسان است.وی افزود: علائم فعلی بیماران مانند آبریزش بینی،  سرفه،  گلودرد و سردرد نشان می دهد 
که درصدی ویروس کرونای اومیکرون و درصدی آنفلوآنزا در گردش است.توکلی با تاکید بر لزوم تکمیل 
واکسیناسیون کرونا، تصریح کرد: در دنیا ثابت شده است افرادی که واکسن دز سوم را تزریق کرده اند 
تقریبا ۳۰ تا ۵۰ برابر نسبت به افرادی که واکسینه نشدند، مرگ و میر کمتری داشتند؛ بنابراین توصیه به 
تکمیل واکسیناسیون مهم ترین عامل پیشگیرانه از بیماری شدید است و می تواند حاشیه امنی ایجاد کند 
که بیماری شدید و مرگ و میر نداشته باشیم.او تاکید کرد: مسافرت ها و دید و بازدیدها در عید آزادانه انجام 
شد و طبیعتا این موجی از افزایش را ایجاد کرده است؛ اما اینکه بخواهیم تحت عنوان پیک هفتم از آن یاد 
کنیم، هنوز زود است. در حال ارزیابی هستیم تا هفته آینده ببینیم روند به چه صورت پیش می رود.توکلی 
درباره بازگشایی مدارس نیز گفت: در مجموع ستاد ملی به این نتیجه رسیده است که بازگشایی صورت 
گیرد. مضرات عدم بازگشایی مدارس مانند افت آموزشی بویژه در سنین زیر ۱۵ سال زیاد بود و تصمیم 
در این زمینه گرفته شده است و باید تمام حوزه ها در این زمینه همراهی کنند. موضوع حائز اهمیت این 
است که دانش آموزان و معلمینی که علامت دار می شوند در مدرسه حاضر نشوند و اگر اولیای مدرسه هم 
در کنترل صبحگاهی متوجه شدند کودکی علامت دارد او را به منزل بازگردانند.وی با اشاره به اینکه هنوز 
آثار تعطیلات نوروزی بر روند کرونا مشخص نیست، اظهار کرد: احتمالا اگر قرار باشد موج هفتم به وقوع 

بپیوندد این زمان برای هفته اول اردیبهشت ماه پیش بینی می شود.

اخبار کوتاه 

در یک اتفاق عجیب که برای برخی متقاضیان مسکن مهر شهر 
جدید هشتگرد روی داده واحدهای این افراد بدون اطلاع  آنها به 

فروش رسیده است.
به گزارش تسنیم، ۱۴ سال پس از آغاز عملیات اجرایی بیش از ۲ میلیون واحد 
مسکن مهر، حدود ۲۵۰ هزار واحد از این طرح در کشور باقیمانده که به گفته 

مدیرعامل بانک مسکن تاکنون فروش اقساطی نشده اند.
البته تعدادی از این واحدهای فروش اقساطی نشده به دلایلی تحویل متقاضیان 
شده و آنها سال هاست بدون پرداخت اقساط تسهیلات مسکن مهر در واحدهای 
مذکور ساکن هستند. این مالکان در صورت عدم مراجعه به بانک برای فروش 

اقساطی با خطر افزایش سود تسهیلات به ۱۸ درصد مواجه خواهند شد.
فارغ از این ماجرا و خط و نشان بانک مسکن برای این گروه از مالکان مسکن 
مهر، یک اتفاق عجیب در خصوص برخی پروژه های مسکن مهر شهر جدید 
هشتگرد روی داده است. ماجرا از این قرار است که برخی واحدهای طرح مذکور 

بدون اطلاع مالکان آنها به فروش رفته است.
طبق گفته متقاضیان با مراجعه به سامانه مسکن مهر، واحدهای آنها در قسمت 
»اطلاعات نقل انتقال واحد« به چندین نفر حقیقی فروخته شده است. طبق 

آنچه در تصویر زیر مشاهده می شود یکی از واحدهای مسکن مهر هشتگرد در 
چهار مرحله به دو نفر فروخته شده است.مسکن مهر هشتگرد , مسکن مهر , 

این در حالی است که این متقاضیان هنوز به مرحله فروش اقساطی و پس از آن 
تحویل نرسیده اند و مشخص نیست این نقل و انتقال بدون اطلاع مالکان چگونه 
اتفاق افتاده است.خبرنگار تسنیم این موضوع را از سرپرست شرکت عمران شهر 

جدید هشتگرد پیگیری کرد که تا لحظه تنظیم گزارش به نتیجه نرسید.

رئیس کمیســیون صنایع مجلس از تشکیل کاگروهی مشترکی 
در مجلس برای بررسی طرح الزام دولت به فعالسازی دیپلماسی 

اقتصادی ، خبر داد.
عزت الله اکبری رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس در گفت وگو با تسنیم، 
با اشاره به طرح ۲ فوریتی الزام دولت به فعالسازی دیپلماسی اقتصادی، اظهار کرد: 
کلیات طرح تدوین شــده و قرار است که کارگروه مشترکی از کمسیون صنایع و 

معادن، اقتصادی و امنیت ملی و سیاست خارجی تشکیل شود تا جمع بندی نهایی بر 
روی این طرح انجام شود.وی با بیان اینکه این کارگروه مشترک از روز یکشنبه کار 
خــود را آغاز می کند، افزود: در این کارگروه تلاش می کنیم تا هر چه زودتر بر روی 
جزئیات این طرح کار کنیم تا طرح پخته و جامعی را به هیئت رئیسه برای بررسی در 
جلسه علنی تقدیم کنیم. وی با بیان اینکه با این طرح به دنبال رفع موانع صادرات 
هستیم، بیان کرد: مجلس شورای اسلامی به دنبال این است که طرح مذکور را هر 
چه سریع تر به تصویب برساند تا چهره سفارتخانه های ما را اقتصادی کند که هم به 
نفع منافع ملی و هم به نفع امنیت ملی ماست و اگر چهره سفارتخانه ها اقتصادی شود 
و ایران با همه کشورها کار کند دیگر تحریم ها اثرگذار نخواهد بود.اکبری با تاکید بر 
اینکه باید چهره سفارتخانه های ایران در دنیا تغییر یابد چرا که هم اینک سفارتخانه های 
کشورمان هیچ خروجی مفیدی ندارند و از چهره اقتصادی برخوردار نیستند، بیان کرد: 
کشور ما هم اینک ۱۲۰ سفارتخانه و ۲۰ نمایندگی وزارت امور خارجه  در کشورهای 
دیگر دارد که هر کدام از این ســفارتخانه ها اگر بتوانند یک سرمایه گذار جذب کنند 
شرایط  اقتصادی کشور بهتر می شود.نماینده تهران در مجلس تصریح کرد: باید چهره 
سفیران اقتصادی شود که در صورت تحقق این مهم اقتصاد کشورمان رشد کرده و 

شاهد حضور محصولات ایرانی در کشورهای دیگر خواهیم بود.

ثبت یک اتفاق عجیب در مسکن مهر ؛  تشکیل کارگروهی برای بررسی طرح دیپلماسی اقتصادی؛

فروش برخی واحدها به اشخاص حقیقی بدون اطلاع مالک چهره سفارتخانه ها اقتصادی می شود

عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران با بیان اینکه صادرات ۱۰۰ میلیارد دلاری غیرنفتی 
با استفاده از توانمندی های داخلی دست یافتنی است، گفت: با رونق 
تولید و رشد محصولات دانش بنیان، اشتغال افزایش می یابد و این 

روند موجب رشد تجارت خارجی کشور خواهد شد.
به گزارش اقتصادآنلاین، »جمشید نفر« با بیان اینکه برای دستیابی به صادرات با 
ارزش افزوده بالا باید اقدام به تجارت در زمینه صنایع هایتک )پیشرفته( و محصولات 
دانش بنیان کرد، اظهار داشت: در سال ۱۴۰۰ با وجود ۴۸ میلیارد دلار صادراتی که 
انجام شــده است، اما واردات بیشتر بود، زیرا کالاها به صورت خام صادر و با ارزش 
افزوده بیشتر بعد از فرآوری وارد کشور شده اند.وی با اشاره به تعیین شعار سال از سوی 
مقام معظم رهبری، خاطرنشان کرد: به نظر می رسد در این زمینه شاهد سیاست های 
تشویقی برای محصولات دانش بنیان باشیم و بتوانیم این صادرات با ارزش افزوده را 
افزایش دهیم.عضو اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: به طورکلی صادرات شامل دو نوع 
نعمت و همت است که نخست مربوط به نفت، میعانات گازی و کالاهای ارتباط با 
پتروشــیمی و بخش دوم عبارت از فرش، صنایع دستی و کشاورزی می شود که در 
کشوری هستیم که فضای چهار فصل داریم و می توانیم محصولات متنوع و زیادی 
را تولید کنیم.وی افزود: در بخش همت می توانیم صادرات کالاها و خدمات با عنصر 
دانش بنیان را افزایش دهیم که نفع کشور را به دنبال دارد و حتی در زمینه معیانات 
گازی به جای خام فروشی می توانیم با فرآوری و بهره مندی از صنایع پلیمری با ارزش 
افزوده بیشتر کالاها را به فروش برسانیم.نفر خاطرنشان کرد: مبالغ میلیارد دلاری 
تجاری فعلی برای کشوری با این وسعت و ظرفیت فوق العاده، اعداد بسیاری کمی 
است و اگر به توانمندی های موجود توجه کافی شود و از آن ها به درستی بهره برداری 
کنیم، به سرعت به رقمی بالغ بر ۱۰۰ میلیارد دلار صادرات کالاهای غیرنفتی دست 

می یابیم و حتی در گام دوم می توانیم این رقم را به ۲۰۰ میلیارد دلار نیز برسانیم.

وی با بیان اینکه شعار امســال مبتنی بر ارزش صادراتی است، خاطرنشان کرد: 
صادرات موجب رونق تولید می شود و این روند اشتغال ایجاد می کند که در بخش 
دانش بنیان ارزش افزوده بیشتری را برای کشور به همراه دارد،  به همین دلیل امیدوارم 
به شعار امسال توجه ویژه ای شود.عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی 
ایران با بیان اینکه منفی بودن تراز تجاری در نخستین سال تحول تجاری اهمیت 
ندارد، اظهار داشت: باید به این نکته نیز توجه کرد که اگر کالاهای وارداتی مواد اولیه 
بوده باشد، زمینه برای تولید در سال جاری فراهم می شود و می توانیم به زودی شاهد 
توازنی مثبت باشیم.وی با تاکید بر اینکه در تجارت خارجی دو بال واردات و صادرات 
برای توســعه و رشد نیاز است،  تصریح کرد: تمام کشورهای پیشرفته جهان از این 
دو بال نهایت استفاده می کنند و واردات را یک امر قبیح نمی دانند و مثبت ارزیابی 
می کنند، زیرا با ورود مواد خام و انجام مراحل فرآوری، ارزش افزوده کالا را افزایش 
می دهند و درنهایت صادرات بزرگی را رقم می زنند.نفر با بیان اینکه واردات مواد اولیه 
و کالاهای مورد نیاز تولید، سیل عظیمی از اشتغال، تولید، صادرات و ارائه خدمات را 
به همراه دارد، خاطرنشان کرد: باید به واردات و صادرات هم زمان اهمیت داد تا توسعه 

اقتصاد مناسب ایجاد شود.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه تولید مرکز همه فعالیت های اقتصادی است، زیرا اگر 
تولید نباشد در دنیا معرفی نمی شوید و ارتباطات لازم را نخواهید داشت، افزود: از سوی 
دیگر خدمات یک موضوع بزرگی است که در کشورهای پیشرفته بخش اعظمی را 
به خود اختصاص داده است.عضو اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه بعد از عدم تاثیر 
گذاری و موفقیت تحریم های خارجی در اقتصادی ایران به ویژه با رشد تجاری در سال 
۱۴۰۰ ، آینده روشن و خوبی در انتظار داریم، تاکید کرد: درصورتی که اشتباهات گذشته 
تکرار نشود× برای برنامه ریزی ها از متخصصان تجاری مشاوره گرفته شود، در قوانین 
تجاری ثبات باشد و تسهیل گری صورت بگیرد، سال خوبی برای تجارت خارجی 

کشور رقم خواهد خورد و می توانیم رکورد سال های گذشته را پشت سر بگذاریم.

یک فعال سیاســی اصلاح طلب بیان کرد: هیچگاه جناح راست، 
اصولگراها، اعتقادی به آقای روحانی نداشتند و اجازه هم ندادند 
آقای روحانی بتواند برجام را به جایی برساند و برگ برنده اش باشد 
و قهرمان ملی باشد؛ در نتیجه این برگ برنده را نگه داشتند تا دولت 

وی تمام شود.
مهدی آیتی در گفت وگو با ایلنا، درباره عملکرد دولت در سیاست خارجی، گفت: 
توجه داشته باشید ما یک بحث تحلیلی در مورد دوران حیات امام و بعد از رحلت 
ایشــان داریم که با بررسی آمار و ارقام  در طول دوران است که متوجه می شویم 
بسیاری از فرمان ها، پیام ها و آرمان های ایشان به تدریج بعد از رحلت شان کمرنگ 
شــد ه اند.وی یادآور شد: به طور مثال امام یک جمله تاریخی دارند مبنی بر اینکه 
»آمریکا از شوروی بدتر، شوروی از آمریکا بدتر و انگلیس از هر دو پلیدتر« اما امروز 
این گونه نیست. یا این که بر کاشی روی سر در وزارت خارجه که اتفاقا از جمله 
شعار های تمام راهپیمایی های انقلاب در سال ۵۷ بود، سیاست تععینی ما مشخص 
است، نوشته ایم »نه شرقی، نه غربی، جمهوری اسلامی« اما امروز این گونه نیست. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: امام در جای دیگر فرمودند »مجلس در رأس 
امور است« یعنی هر تصمیمی در هر جایی که قرار است گرفته شود باید از داخل 
مجلس شورای اسلامی که منتخبان مردم آنجا هستند گرفته شود، اما امروز به 
موزات مجلس شورای اسلامی ده ها مرجع قانون گذاری دیگر در کشور داریم، یعنی 
به هیچ وجه مجلس در رأس امور نیست. نگاه کنید امروز شورای نگهبان، شورای 
عالی امنیت ملی، شورای انقلاب فرهنگی، مجلس خبرگان، ستادهای نماز و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در کشور داریم این ها هرکدام شان تصمیم گیرنده و تعدادی 
از آن ها قانون گذار هستند و کار مجلس را انجام می دهند.وی ادامه داد: اگر بخواهیم 
اقدامات صورت گرفته را بشماریم تعداد بسیار زیادی از فرمان ها، آرمان ها، نوشته ها 
و سخنرانی های امام  بعداز فوت ایشان به فراموشی سپرده و کمرنگ شده است 
و حتی گاهی بلعکس آن فرمانی که حضرت امام دادند عمل شــده است؛مانند 
آن فرمان ۸ ماده ای که امام دادند؛ در این فرمان ها بنیان گذار انقلاب به مســئله 

بازداشــت های موقت، زندانی کردن افراد و مصادره تاکید می کند اما بعد از فوت 
ایشان به گونه ای دیگر عمل می شود.

این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: وجه دیگر قضیه این است که 
چون شخص روحانی را آنچنان قبول نداشتند و دلیل قبول نداشتننش هم این بود 
که همه می دانستند آقای روحانی دست راست آقای هاشمی رفسنجانی است و  در 
تمام عمر انقلاب وی در کنار هاشمی رفسجنانی چه در زمان جنگ، مجلس و مرکز 
مطالعات استراتژیک و شورای امنیت همه جا سایه یه سایه کنار مرحوم هاشمی بود 
و هیچ گاه اعتماد کامل و اعتقاد کامل به حسن روحانی وجود نداشت در نتیجه سعی 
بر این بود روحانی قهرمان نشود یعنی زمانی که برجام را امضا کردند به ایران آمدند 
همگان فکر کردند روحانی قهرمان صلح و آزادی ایران است.وی یادآور شد: هیچگاه 
جناح راست، اصولگراها، اعتقادی به آقای روحانی نداشتند و اجازه هم ندادند آقای 
روحانی بتواند برجام را به جایی برساند و برگ برنده اش باشد و قهرمان ملی باشد؛ 
در نتیجه این برگ برنده را نگه داشتند تا دولت وی تمام شود و به نام آقای رئیسی 
و دولت او و مجلس آقای قالیباف ثبت شود. آیتی ادامه داد: برای همین است قرار 
داد ۲۵ ساله با چین، قرار داد ۲۰ ساله با روسیه و امضای برجام و سایر مسائل مهم 
کشور به سرعت در مجلس آقای قالیباف و دولت آقای رئیسی شکل می گیرد، امضا 
می شــود و به مرحله اجرایی و عملیاتی نزدیک می شود که کاملًا نشان می دهد 
هدف این بود که افتخارات به نام آقای روحانی و ظریف تثبت نشــود.وی گفت: 
ما در یک نقطه اجباری قرار گرفته ایم. اگر هر کسی امروز در جایگاه آقایان رئیسی 
و قالیباف باشد مجبور است همان کاری را کند که این افراد انجام می دهند. این 
نماینده پیشین مجلس ادامه داد: ما یک راه حل بیشتر نداریم و آن است که اگر قرار 
است با آمریکا و اسرائیل بجنگیم باید با روسیه، چین، کره شمالی، کوبا و کشورهای 
بلوک شرق دست دوستی و همکاری خود را ادامه بدهیم و ناچار به این کار هستیم .

وی تاکید کرد: اروز ما در محاصره کامل اقتصادی، سیاسی و نظامی آمریکا و غرب 
قرار گرفته ایم ما به دلیل وجود خطرات در اطراف خودمان یک راه بیشتر نداریم و آن 
دوستی و همکاری با بلوک شرق است که در رأس آن ها چین و روسیه قرار دارند. 

توانایی صادرات ایران چقدر است؛ آیتی نماینده پیشین مجلس:

ارزآوری ١٠٠ میلیارد دلاری از صادرات رویا نیست نمی خواستند برجام برگ برنده دولت روحانی باشد

4 میلیون 355 هزار مستمری بگیر سازمان تأمین 
اجتماعی در حالی به افزایش حقوق امسال خود دل 
بسته اند که ابهام ایجاد شده در قانون بودجه کل 
کشور، موجب برداشت های متفاوتی میان مسئولان 
ســازمان تأمین اجتماعی و مستمری بگیران این 

سازمان از نحوه افزایش حقوق شده است.
میرهاشم موسوی مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی امروز 
با تأکید بر اینکه افزایش حقوق مستمری بگیران این سازمان 
اردیبهشت در حکم دریافتی آنها اعمال می شود، گفت: درباره 
افزایش حداقل حقوق بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی ماده 
۹۶ و ۱۱۱ قانون مورد توجه اســت ولی بررسی میزان افزایش 

سایر سطوح مزدی همچنان ادامه دارد. 
بر اساس ماده ۹۶ قانون سازمان تأمین اجتماعی ، این سازمان 
مکلف است میزان تمام مستمری های بازنشستگی، ازکارافتادگی 
کلی و مجموع مســتمری بازماندگان را در فواصل زمانی که 
حداکثر از ســالی یک بار کمتر نباشد با توجه به افزایش هزینه 

زندگی با تصویب هیأت وزیران به همان نسبت افزایش دهد.
همچنین بر اســاس مــاده ۱۱۱ قانون مذکور مســتمری 
ازکارافتادگی کلی و مستمری بازنشستگی و مجموع مستمری 
بازماندگان در هر حال نباید از حداقل مزد کارگرعادی کمتر باشد.

شــورای عالی کار در واپســین روزهای سال گذشته میزان 

حداقل دستمزد کارگران را برای سال ۱۴۰۱ مبلغ چهارمیلیون 
و ۱۷۹هزار و۷۵۰تومان تعیین کرد. بنابر این بر اساس این مصوبه 
و همچنین با استناد به ماده ۹۶ قانون سازمان تأمین اجتماعی، 
حداقل مستمری بازنشستگان سازمان مذکور نیز امسال به ۴ 
میلون و ۱۷۹ هزار و ۷۵۰ تومان افزایش می یابد، اما در مورد سایر 
سطوح دستمزدی، ابهام ایجاد شده در قانون بودجه کل کشور 
موجب اختلاف نظر میان سازمان تأمین اجتماعی و مستمری 

بگیران شده است.
در بند ۴ تبصره ۱۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ برای نخستین 
بار نام ســازمان تأمین اجتماعی بطور مجزا از ســایر صندوق 
های بازنشستگی و هم ردیف با آنها برای تعیین میزان افزایش 
مستمری ها قید شــده است که این اقدام نمایندگان مجلس 
شورای اســلامی یک بدعت جدید در نحوه تعیین مستمری 

بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی است.
حسن صادقی رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری اعلام 
کرد: اجازه نمی دهیم به خاطر یک ویرگولِ اشتباه در متن قانون 

بودجه امسال، حقوق بازنشستگان فقط ۱۰ درصد افزیش یابد.
صادقی به اســتناد بند ۴ تبصره ۱۲ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
گفت: در این بند نام تامین اجتماعی به اشــتباه همراه با یک 
ویرگول آورده شــده و نوشته شده »صندوق تامین اجتماعی، 
نیروهای مسلح«؛ این موضوع باعث شده ذهنیتی برای سازمان 

تامین اجتماعی ایجاد شود که حقوق متوسط بگیران تنها ۱۰ 
درصد باید افزایش پیدا کند که این موضوع مسبوق به سابقه 

نبوده است.
وی اضافه کرد: وجود این ویرگول در متن قانون بودجه و جدا 
کردنِ کلمه  «صندوق تامین اجتماعی« از »نیروهای مسلح« 

یک شیطنت است که باید فوراً اصلاح شود.
چنانچه متن قانون بودجه امسال ملاک عمل سازمان تأمین 
اجتماعی برای افزایش مستمری بازنشستگان خود قرار گیرد، 
امســال فقط ۱۰ درصد به پایه حقوق مستمری بگیران اضافه 
خواهد شــد، در حالی که بازنشستگان این سازمان معتقدند بر 
اساس قانون کار، سازمان تأمین اجتماعی موظف است هر آنچه 

برای افزایش دستمزد کارگران در سال جدید تصویب شده، عیناً 
برای بازنشستگان نیز اعمال کند.

علی دهقان کیا رئیس کانون بازنشستگان کارگری تهران هم 
اعلام کرد: افزایش ســایر سطوح مزدی بازنشستگان سازمان 
تأمین اجتماعی باید به اندازه مصوبات شــورای عالی کار برای 
سایر سطوح دستمزدی کارگران در سال جدید باشد و نباید اشتباه 
املایی صورت گرفته در قانون بودجه امســال ملاک تصمیم 

گیری ها قرار گیرد.
وی گفت: برای رفع این مشکل با نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی مذاکره صورت گرفته است و آنها پذیرفتند که این تبصره 
دارای یک غلط تایپی اســت، ولی از آنجا که قانون بودجه در 
روزنامه رسمی منتشر و از سوی رئیس جمهور ابلاغ شده، باید 

پس از اصلاح،  دوباره در روزنامه رسمی منتشر و ابلاغ شود.
گزارش خبرنــگار ما مــی افزاید تلقی نماینــدگان جامعه 
بازنشستگان تأمین اجتماعی این است که سازمان مذکور تصمیم 
دارد بر اساس مفاد فعلی قانون بودجه امسال، میزان مستمری 
بازنشستگان را از ۱۰ روز دیگر ) ابتدای اردیبهشت( افزایش داده 
و پرداخت کند. این درحالیست که قانون فعلی باید به سرعت 

اصلاح و متن اصلاحی در روزنامه رسمی منتشر شود.
از سوی دیگر بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی معتقدند که 
در فرآیند افزایش مستمری های امسال باید، معوقات و مطالبات 

بازنشستگان از محل قانون متناسب سازی حقوق سال قبل نیز 
پرداخت شود. غلامرضا زندی یکی از اعضای خانه کارگر  دیروز 
اعلام کرد: ضریب ۲۵ درصد باقیمانده  از نظام متناسب سازی 
حقوق باید در  مستمری جدید بازنشستگان تأمین اجتماعاعی 
اعمال شود.وی گفت: انتظار می رود این مطالبات در جلسه هیأت 
امنای سازمان تأمین اجتماعی به تصویب برسد تا افزایش حقوق 
براســاس تصمیم شورای عالی کار و اجرای تعهدات باقیمانده 

متناسب سازی برای بازنشستگان اعمال شود.
وی با ابراز تأسف از تبعیض هایی که بین بازنشستگان تامین 
اجتماعی با بازنشستگان سایر صندوق ها صورت می گیرد، گفت: 
در حالی که بازنشستگان کشــوری و لشگری از ابتدای سال 
افزایش حقوق را برای جبران تورم و گرانی ها دریافت می کنند، 
بازنشستگان کارگری باید انتظار بکشند تا افزایش حقوق شان در 

هیأت دولت به تصویب برسد.
زندی با یادآوری اینکه افزایش حقوق بازنشستگان در تمامی 
سالهای گذشته بر اساس مصوبه دســتمزد شورای عالی کار 
صورت گرفته است، گفت: اکنون هیات امنای سازمان تامین 
اجتماعی باید افزایش حقوق بازنشستگان را به تصویب برسانند تا 
از ابتدای سال اجرایی شود، اما تاکنون این رقم تصویب نشده و 
احتمال دارد که مستمری فروردین ۱۴۰۱ بر اساس حقوق سال 

گذشته پرداخت شود.

ابهام در میزان افزایش مستمری بازنشستگان تأمین اجتماعی

آگهی حصروراثت
فریــده محمدیــان فشــکل پشــته  بــه شــماره شناســنامه 55 فرزنــد مســلم از این شــورا درخواســت گواهــی حصروراثت 
نمــوده و چنیــن توضیــح داده کــه شــادروان مســعود تقــوی پــور باغدشــت فرزنــد علــی در تاریــخ 1400/09/30 در 
شهرســتان رودســر – واجــارگاه  فــوت نمــوده اســت و ورثــه آن مرحــوم بــه شــرح زیــر تعرفــه شــده انــد : 1- علیرضــا 
ــد متوفــی 2- مهــدی تقــوی پــور  ــام پــدر مســعود فرزن تقــوی پــور باغدشــت شــماره شناســنامه 2680336836 ن
باغدشــت شــماره شناســنامه 2680517083 نــام پــدر مســعود فرزنــد متوفــی 3- فریــده محمدیــان فشــکل پشــته  
بــه شــماره شناســنامه 55 فرزنــد مســلم همســر دائمــی متوفــی 4- علــی تقــوی پــور باغدشــت شــماره شناســنامه 1 
نــام پــدر محمــد پــدر متوفــی بــه غیــر از وراث نامبــرده بــالا ورثــه دیگــری نــدارد اینــک پــس از ملاحظــه دادخواســت 
و انجــام تشــریفات قانونــی و ثبــت آن بــه شــماره 5-1401/01/16  مفــاد درخواســت مزبــور را در یــک نوبــت آگهــی 
مــی نمایــد چنانچــه هــر شــخص اعتــراض دارد و یــا وصیــت نامــه از متوفــی نــزد او باشــد از تاریــخ نشــر آگهــی ظــرف 
یــک مــاه بــه دفتــر شــعبه  اول شــورای حــل اختــلاف    شــهر واجــارگاه   تســلیم نمایــد در غیــر ایــن صــورت گواهــی 

حصروراثــت برابــر درخواســت خواهــد شــد .
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